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DAGSORDEN 
 

EMNE: Skolebestyrelsesmøde 

SKOLE / INSTITUTION: Søndersøskolen  

MØDEDATO: 31. januar 2018, kl. 17.30-19.30 afd. Søndersø  

DELTAGERE: Mikkel Brunse, Max B. Jensen, Jørgen H. Rasmussen, Lis-

beth D. Korsgaard, Maria Øxenberg, Lisbet Pedersen, Per 

Ottosen, Tina Beck Larsen 

Karin Kurtzweil, Dennis Hermansen 

Jan Møller-Iversen, Niels Andersen 

Elever – Victor, Magnus  

 

FRAVÆRENDE: Med afbud: Tina, eleverne. Karin skulle gå kl. 18.00. 

Uden afbud: 

ORDSTYRER: Mikkel 

  

UDARBEJDET AF: Jan Møller-Iversen, Mikkel Brunse, Lisbeth K. 
  

 

Dagsorden: Referat: Bilag: 

43- 

Status/info fra de to nedsatte arbejds-

grupper som begge mødes en time før 

SB-mødet 

JM orienterede om forslag fra gruppen om foræl-

dresamarbejde til det kommende forældresamar-

bejde på Søndersøskolen. Fremlægges endeligt på 

et kommende møde. 

 

Mikkel orienterede om kommunikationsgruppens 

møde. Der kommer meget eksternt input, men der er 

samtidig et pres fra det kommunale system om at 

være åben for det omgivende samfund. Vil gerne 

indføre ”teaseren” igen på Facebook og Forældre-

intra. Primært med udgangspunkt i det faglige, so-

ciale trivsel, dannelse og tekniske forhold. Endvide-

re vil ledelsen via almindelig mail gøre opmærksom 

på dagsorden og bilag til bestyrelsesmøderne. Do-

kumenterne vil blive lagt i Bestyrelsens arkiv i For-

ældreintra. 

 

44- 

Godkendelse af referat fra 12/12 

Referatet fra sidste møde blev godkendt.  

Orienteringspunkter:   

45- 

Besøg af Morten S. Schlægelberger. Le-

der af Ungdomsskolen. 

Emner: SSP, Valgfag og Rygning. 

Ca. 30 min. 

Morten orienterede bredt om Ungdomsskolens til-

bud, men dykkede hurtigt ned i de tre emner, der 

var på dagsordenen. 

SSP: Tager en snak med grupper, hvis der i bybille-

det er tendens til at der bliver udøvet en uhensigts-

mæssig adfærd – bl.a. i bålhytterne. Det nye er, at 

SSP-érne nu sammen med en medarbejder fra 

Klubberne, kommer ud sammen. Der tages også 

hånd om individuelle sager, da der også er denne 

slags udfordringer. 

Valgfag: Morten og Dorte fra skolen er primus mo-

tor i den nye valgfagsordning, der skal implemente-

res i hele kommunen. Ordningen skal være klar til 

det kommende skoleår. Et samarbejde mellem sko-

ler og Ungdomsskolen kan måske betyde, at elever-
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ne tilbydes op til 15 valgfag, og kan henlægges bå-

de i skoletiden og om aftenen. 

Rygning: Kommer rundt i klasserne mht. rygning og 

IT-etik. 

 

Mange spændende ideer på banen, og vi ser frem til 

det fremtidige samarbejde. Ungdomsskolen delta-

ger i forældremøderne på 7. årg. i det kommende 

skoleår. 

46- 

Elevrådet.  

Ikke noget nyt fra sidste elevrådsmøde.  

47- 

Opstart af skolemad – Hvordan går det?  

Ordningen har været på plads siden sidste uge, og 

det virker som om, at det går godt. Eleverne spiser i 

cafeteriet. Alle er også tilfredse med de tilbudte 

retter. Forslag om at indskolingen også kunne til-

bydes ordningen, men tages med til evalueringen. 

 

 

48- 

Kommende analyse af det specialiserede 

sociale- og specialundervisningsområde. 

Jan orienterede om analysens kommissorie. Nord-

fyns Kommune er udfordret af store afstande, hvil-

ket gør, at de forskellige tilbud ligger med stor af-

stand. Analysen skal være færdig med udgangen af 

april. 

X 

49- 

Skoletal fra UM. Hvordan har Sønder-

søskolen klaret sig i skoleåret 2016/17? 

Jan fremlagde tallene fra opgørelsen. Vi er gået lidt 

tilbage på de bundne prøver, hvilket vil undergå en 

intern undersøgelse, for vi vil fortsat have fokus på 

et højt ambitionsniveau. Tages med på et kommende 

møde. 

 

50- 

Personalesituationen 

Der er ansat en ny AKT-pædagog med tiltrædelse 

01/03. Der har været en del skemaændringer, pga. 

operationer, og fratrædelser.  

 

51- 

Opfølgning på tidligere forældrehenven-

delse afd. NO 

Der er lavet en ny gårdvagts plan, som er mere 

specifik i forhold til de områder, der skal være fo-

kus på. Den oprettede Funktionsklasse er med til at 

skærme for konflikter, der kan afstedkommes pga. 

mange elever. Der skal fortsat være fokus på trivs-

len. Birgitte Bolander inviteres med på et kommen-

de møde. 

 

Drøftelsespunkter og evt. beslutning:   

52-  

Som opfølgning på ”Dialog om forvent-

ninger til indhold, arbejdsform og samar-

bejde i skolebestyrelsen” 

Aftales og vises, hvor dokumenter fra 

Bestyrelsens arbejde i fremtiden vil være 

at finde 

Ledelsen vil i forbindelse med bestyrelsesmøderne 

give en mail-besked om dagsorden og bilag. Altså 

ikke de mange dokumenter i den almindelige mail. 

Når der udarbejdes dagsorden skal der være fokus 

på ”Ide-mappen” som er et progressivt dokument. 

Dagsordenen udsendes ca. 5 dage før mødet. Kom-

mer der punkter efter, kan de tages med under evt. 

 

 

53- 

Evaluering af dialogmødet med politi-

kerne  

 

Den første del, hvor bestyrelsens arbejde blev præ-

senteret var ok. Men ikke helt nyt for de ”gamle” i 

bestyrelsen. Det afsluttende punkt var lidt ”trægt”. 

Der skulle gives tilsagn om antal møder, men mon 

ikke der bliver inviteret til møde 1 – 2 gange. Fæl-

les vidensdeling kunne tages med på et kommende 

Dialogmøde. 

 

 

54- 

Forslag til oplægsholder ifm. Forældreaf-

Lykke er en erfaren foredragsholder, der ved meget 

om digital dannelse og brug af sociale medier. 

 

http://lykk

http://lykkemoellerkristensen.dk/
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ten.  

Skal vi lave aftale med oplægsholder 

Lykke Møller Kristensen? 

I marts kan hun den 05.03 eller den 25.03 

Jan arbejder videre med arrangementet, som kan 

afholdes den 05/03. Det almindelige bestyrelsesmø-

de forsøges indplaceret samme aften. 

emoeller-
kristen-
sen.dk/ 

 

55-  

Evt. 

• Forsøg med mobilfri periode i over-

bygningen. 

• Skolereformen 

• Høringssvar ang. ressourcemodellen 

• Status på tilkørselsforholdene på afd. 

Nordmark. 

 

• Der blev snakket om beslutningen fra novem-

ber, da der var lidt usikkerhed om processen.  

Beslutningen blev, at der bliver 14 dage uden 

brug af mobiltelefoner, og at der kan nås at bli-

ve taget en beslutning med virkning fra det 

kommende skoleår. 

• Mikkel og Jan orienterede kort om de nye ele-

menter, men en mere præcis uddybning vil 

komme senere. 

• Mikkel orienterede om hans svar til Fyns Stifts-

tidende, som har kontaktet Mikkel. 

• Tages med på et kommende møde. 

 

Næste skolebestyrelsesmøde: 05-03 2019 kl. 17.30 – 19.30: OBS - Tidspunktet er lidt usikkert, da 

der planlægges med et arrangement med Lykke Møller Kristensen. 

http://lykkemoellerkristensen.dk/
http://lykkemoellerkristensen.dk/
http://lykkemoellerkristensen.dk/

